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Justyna Michniewicz

Solidarność i wsparcie dla Ukrainy, nowy Sejmik Młodzieżowy Województwa Mazowieckiego i Mazowiecka

Rada Oświatowa, dyskusja o zagrożeniach dla mieszkańców Mazowsza związanych z planowaną budową

Centralnego Portu Komunikacyjnego – to tematy lutowej sesji sejmiku Mazowsza.

Stanowisko w sprawie wsparcia dla Ukrainy

Sejmik wyraził olbrzymie zaniepokojenie bezprecedensową militarną aktywnością Rosji wobec najbliższego sąsiada – Ukrainy i

naruszeniem jej integralności terytorialnej. Radni w przyjętym jednogłośnie stanowisku – 49 głosów za – wyrazili solidarność i

wsparcie dla Ukrainy w umacnianiu jej suwerenności, demokracji i samodzielnego rozwoju.

„Nasze wieloletnie partnerstwo i przyjaźń zobowiązują. Naszym obowiązkiem jest zabranie głosu i wsparcie przyjaciół, którzy tej

pomocy oczekują w najtrudniejszym dla siebie momencie. (…) Uznanie suwerenności republik w Donbasie przez Federację

Rosyjską należy uznać za kolejny przejaw ingerencji Rosji w wewnętrzne sprawy Ukrainy i kolejny krok w eskalacji tego

niepotrzebnego konfliktu. Krok ten to naruszenie prawa międzynarodowego oraz kolejne działania naruszające integralność

terytorialną Ukrainy. Są to działania o charakterze bezprecedensowym w erze nowoczesnej Europy, a decyzje strony rosyjskiej

wywołują olbrzymie obawy o bezpieczeństwo i przyszłość mieszkańców całej Ukrainy, w tym i regionów, z którymi Mazowsze

ściśle współpracuje" – podkreślili radni.

„Sejmik Województwa Mazowieckiego wyraża solidarność z Narodem Ukraińskim i Obwodami Partnerskimi. Obywatelki i

Obywatele Ukrainy mają pełne prawo do wolności, suwerenności i niepodległości. Mają prawo podążać wybraną przez siebie

drogą demokracji i samodzielnego rozwoju. Mają prawo dążyć do budowy państwa opartego o fundamentalne wartości ważne

dla nowoczesnych europejskich wspólnot. Mają prawo do bezpieczeństwa. Sejmik Województwa Mazowieckiego w imieniu

mieszkańców Mazowsza przekazuje przyjaciołom z Ukrainy wyraźny sygnał wsparcia i gotowości do dalszej pomocy” – czytamy

w stanowisku przyjętym z inicjatywy klubów radnych KO i PSL.



Młodzież Mazowsza wybierze swój sejmik

Zostanie powołany Młodzieżowy Sejmik Województwa Mazowieckiego. W przyjętej uchwale określono zasady powołania

sejmiku, jego statutu oraz kompetencje. Sejmik będzie liczył 51 radnych, a jego kadencja ma trwać 2 lata. Radnym będzie mógł

zostać mieszkaniec Mazowsza w wieku od 13 do 17 lat, który jest jednocześnie uczniem szkoły z terenu województwa

mazowieckiego. Kandydujący powinien zebrać co najmniej 50 podpisów mieszkańców województwa popierających jego

kandydaturę. Wybory zostaną przeprowadzone w dwóch etapach: w pierwszym zgłoszenia aplikacyjne kandydatów na radnych

oceni Wojewódzka Komisja Wyborcza, w drugim odbędą się wybory powszechne w 7 okręgach. Uprawnieni do oddania głosu

będą mieszkańcy województwa w przedziale wiekowym od 13 do 18 lat. Głosowanie odbędzie się za pośrednictwem systemu

informatycznego lub w siedzibie urzędu i jego delegaturach.

Powołanie Mazowieckiej Rady Oświatowej

Ideą powołania Mazowieckiej Rady Oświatowej, działającej przy sejmiku, jest rozwój i podnoszenie jakości edukacji na

Mazowszu. Do jej zadań należeć będzie m.in.: badanie potrzeb oświatowych, opiniowanie budżetu w części dotyczącej

wydatków na oświatę, projektów sieci publicznych placówek doskonalenia nauczycieli, bibliotek pedagogicznych oraz szkół i

placówek o znaczeniu regionalnym lub ponadregionalnym, a także opiniowanie projektów aktów prawa miejscowego

wydawanych w sprawach oświatowych oraz wyrażanie opinii i wniosków w sprawach dotyczących oświaty. Powołanie rady

przyczyni się do uspołecznienia procesu podejmowania decyzji w obszarze edukacji w województwie mazowieckim.

Program „Mazowsze dla Oświaty”

Uchwalony przez radnych pilotażowy Program edukacyjny „Mazowsze dla Oświaty” umożliwi sfinansowanie studiów

podyplomowych dla 116 dyrektorów i nauczycieli w 58 szkołach, dla których jednostki samorządu terytorialnego są organem

prowadzącym. Kwota dotacji celowej o łącznej wysokości 1 mln 305 tys. zł zostanie przekazana do dwunastu gmin i powiatów.

Zmiany w uchwale budżetowej na 2022 rok

Planowane dochody województwa mazowieckiego na 2022 r. zostały zwiększone o 6 740 216 zł i wynoszą 4 401 428 655 zł, w

tym dochody bieżące 4 134 590 721 zł, a dochody majątkowe w wysokości 266 837 934 zł. Wydatki budżetu województwa

mazowieckiego na 2022 r. zostały zwiększone o 11 634 826 zł i wynoszą obecnie 4 773 511 084 zł, w tym wydatki bieżące 3 252

412 509 zł i wydatki majątkowe w wysokości 1 521 357 453 zł. Deficyt budżetu województwa mazowieckiego na 2022 r. został

ustalony na 372 082 429 zł.

Zmiana zasad udzielania dotacji na renowacje zabytków

Sejmik przyjął nowe zasady udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach

wpisanych do rejestru zabytków, położonych na obszarze województwa mazowieckiego. O udzielenie dotacji może ubiegać się

każdy podmiot będący właścicielem bądź posiadaczem zabytku wpisanego do rejestru. Uzyskanie dotacji jest możliwe poprzez

udział w naborze wniosków przeprowadzanym raz w roku. Zakres uchwały nie obejmuje zabytków znajdujących się w gminnej

ewidencji zabytków.

W odróżnieniu od dotychczas obowiązujących zasad, biorąc pod uwagę możliwość wystąpienia przypadków zniszczeń

zabytków na skutek klęski żywiołowej, katastrofy naturalnej, awarii technicznej lub katastrofy budowlanej, przewidziano wyjątek

pozwalający na uzyskanie dofinansowania poza naborem wniosków. W tych przypadkach także decyzję o przyznaniu dotacji

podejmuje sejmik. Od podjętej przez sejmik uchwały nie przewiduje się procedury odwoławczej.

Przekształcenie Zespołu Szkół Specjalnych w Uzdrowisku Konstancin-Zdrój



Sejmik przyjął uchwałę w sprawie przekształcenia szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół Specjalnych w Uzdrowisku

Konstancin-Zdrój S.A. w Konstancinie-Jeziornie. Dzięki niej możliwe będzie prowadzenie zajęć dydaktycznych,

wychowawczych i opiekuńczych dla małoletnich pacjentów oddziału dziennego, funkcjonującego w Środowiskowym Centrum

Zdrowia Psychicznego dla dzieci i młodzieży, w budynkach zlokalizowanych w Piasecznie przy ul. Szkolnej 20 oraz w Starej

Iwicznej przy ul. Powstańców Warszawy 29.

Konkurs „Mazowieckie Zdarzenia Muzealne – Wierzba”

Regulamin XVI edycji konkursu pt. „Mazowieckie Zdarzenia Muzealne – Wierzba” został poszerzony o dodatkową otwartą

kategorię konkursową „Plakat muzealny”. Do konkursu będzie można zgłaszać plakaty poświęcone wydarzeniom muzealnym

realizowanym w latach 2019–2021 m.in.: wystawom, zajęciom edukacyjnym, koncertom, konferencjom, spotkaniom,

happeningom i innym.

Stan realizacji Programu ochrony środowiska

Zarząd przestawił sejmikowi Raport z realizacji Programu ochrony środowiska województwa mazowieckiego za lata 2019–2020.

Jest to drugi dokument przedstawiający stan zaawansowania i efekty realizacji działań środowiskowych na Mazowszu,

wpisanych do obowiązującej, zaktualizowanej polityki ekologicznej województwa jaką jest Program ochrony środowiska dla

województwa mazowieckiego do 2022 r.

Centralny Port Komunikacyjny – zagrożenia dla mieszkańców Mazowsza

Wicemarszałek Rafał Rajkowski przedstawił informację o zagrożeniach dla mieszkańców Mazowsza związanych z planowaną

budową Centralnego Portu Komunikacyjnego. Przyjęcie jako aksjomatu, że w Polsce potrzebne jest gigantyczne lotnisko, mające

docelowo obsługiwac ́ 100 mln pasażerów rocznie, połoz ̇one poza gło ́wnymi z ́ro ́dłami i celami podro ́z ̇y jest – według

Mazowieckiego Biura Planowania Regionalnego – założeniem wadliwym. Dotychczas nie sporządzono studium wykonalnos ́ci

dla całego Programu CPK, kto ́re okres ́liłoby warunki jego realizacji niezbe ̨dne dla osiągnięcia zakładanych celo ́w, oraz

kompleksowego planu finansowego dla pełnego okresu inwestycji. Wszechstronne, gruntowne analizy powinny dać

odpowiedź na pytanie, czy realnie spodziewany popyt na usługi lotnicze byłby moz ̇liwy do zaspokojenia poprzez istnieja ̨ce

Lotnisko Chopina, Lotnisko Warszawa-Modlin oraz Lotnisko Warszawa-Radom.

Radni wskazali na ogromne koszty społeczne i fatalne skutki środowiskowe przedsięwzięcia, w sytuacji gdy pod wielkim

znakiem zapytania stoją nie tylko racjonalność ekonomiczna i efektywność biznesowa, ale w ogóle zasadność i sens całej

inwestycji. Zapowiedziane zostało powołanie doraźnej komisji sejmiku poświęconej problemom mieszkańców związanym z

realizacją CPK. Głos zabrali przedstawiciele lokalnych samorządów i stowarzyszeń mieszkańców: wójt gminy Jaktorów Maciej

Śliwerski, wójt gminy Baranów Agata Trzop-Szczypiorska, wójt gminy Teresin Marek Olechowski, przewodnicząca rady gminy

Baranów Beata Fabisiak, Robert Pindor z Rady Społecznej przy CPK, Tadeusz Szymańczak ze stowarzyszenia „Nie dla CPK”,

Agnieszka Mędrek ze stowarzyszenia „Nie dla CPK w całej Polsce”. Przewodniczący Ludwik Rakowski zapowiedział

kontynowanie dyskusji podczas jednej z najbliższych sesji sejmiku, z udziałem przedstawicieli rządu oraz spółki odpowiedzialnej

za planowaną budowę CPK.

Inne decyzje sejmiku

Sejmik przyjął sprawozdania z prac dwunastu komisji Sejmiku Województw Mazowieckiego za 2021 r. Skargę Stowarzyszenia

Niezależnych Podatników „Kontra” z 4 listopada 2021 r. na Marszałka Województwa Mazowieckiego uznano za bezzasadną.

Została zmieniona uchwała w sprawie wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych

prowadzących działalność oświatową województwa mazowieckiego. W trakcie posiedzenia radni zapoznali się z informacją w

sprawie poniesionych w 2021 r. wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w szkołach i placówkach oświatowych, dla których

organem prowadzącym jest Samorząd Województwa Mazowieckiego.
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Informacje opublikowane przed 1 stycznia 2021 r. dostępne są na stronie archiwum.mazovia.pl
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